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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Spraw Wewnętrznych (nr 174)
19 lutego 2015 r.
Komisja Spraw Wewnętrznych, obradująca pod przewodnictwem poseł Beaty 
Bublewicz (PO), zastępcy przewodniczącego Komisji, przeprowadziła: 

– pierwsze czytanie poselskiego projektu ustawy o zmianie ustawy o bez-
pieczeństwie osób przebywających na obszarach wodnych (druki nr 2684 
i 2684-A). 

W posiedzeniu  udział  wzięli:  Stanisław Rakoczy  podsekretarz  stanu  w Ministerstwie  Spraw 
Wewnętrznych wraz ze współpracownikiem. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Jacek Karolak i Anna Pilarska – z sekre-
tariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych oraz Wojciech Paluch i Mariusz Przerwa – legislato-
rzy z Biura Legislacyjnego.

Przewodnicząca poseł Beata Bublewicz (PO):
Szanowni państwo, dziękuję za przybycie, stwierdzam przyjęcie protokołów z poprzed-
nich posiedzeń Komisji. Dziś w porządku dziennym mamy pierwsze czytanie poselskiego 
projektu ustawy o zmianie ustawy o bezpieczeństwie osób przebywających na obszarach 
wodnych, druki nr 2684 i 2684-A. Uzasadnia poseł Józef Lassota. Dziękuję panu mini-
strowi za przybycie i bardzo proszę pana posła o przedstawienie uzasadnienia.

Poseł Józef Lassota (PO):
Bardzo dziękuję, pani przewodnicząca. Muszę szybko mówić, bo pan minister powie-
dział, że daje mi trzy minuty, więc postaram się nie wykorzystać tych trzech minut.
Przedmiotem projektu nowelizacji ustawy jest sprawa poniekąd prosta, aczkolwiek 

istotna. W ustawie o bezpieczeństwie osób przebywających na obszarach wodnych są nie-
konsekwencje w trzech artykułach. W art. 7 jest mowa o tym, że zabrania się prowadze-
nia w ruchu wodnym statku lub obiektu pływającego osobie znajdującej się w stanie 
po użyciu alkoholu, nietrzeźwości, po użyciu środka działającego podobnie do alkoholu 
lub pod wpływem środka odurzającego. Penalizacja tego jest zawarta w art. 35, gdzie jest 
mowa o tym, że kto prowadzi, znajdując się w stanie nietrzeźwości lub po użyciu środka 
działającego podobnie do alkoholu lub pod wpływem środka odurzającego, podlega karze 
grzywny, czyli wyłączone zostało z penalizacji to, co jest zabronione. I niejako konse-
kwencją tych dwóch przepisów jest zmiana w art. 30, która dotyczy usuwania z obszaru 
wodnego obiektu pływającego, jeśli prowadzi go osoba znajdująca się w stanie po użyciu 
alkoholu – nie ma więc mowy o stanie nietrzeźwości, więc z tego by wynikało, że w sta-
nie nietrzeźwości, zgodnie z tą ustawą, można prowadzić pojazd wodny. Potem mamy 
jeszcze: po użyciu środka działającego podobnie jak alkohol i środków odurzających. 
Istota nowelizacji polega na tym, żeby w tych trzech artykułach wprowadzić jednolite 

brzmienie, które by obejmowało: stan po użyciu alkoholu – przypomnę, że to jest od 0,2 
do 0,5 promila; stanie nietrzeźwości,  czyli powyżej 0,5 promila;  i po użyciu środków, 
które działają podobnie jak alkohol – i tu jest dyskusja, bo dotychczas mieliśmy zapisane: 
„lub pod wpływem środka odurzającego”. 
Nie będę analizował opinii, które dotychczas wpłynęły, bo będzie na to jeszcze czas. 

W każdym razie jest to zmiana, która dotyczy tych trzech artykułów, stosunkowo oczy-
wista – zresztą wszyscy przyznają, że ona jest oczywista – natomiast na pewno będziemy 
jeszcze dyskutować na temat konkretnego zapisu i tego, jak to sformułować. Dziękuję 
bardzo. Zmieściłem się w czasie, panie ministrze?
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Przewodnicząca poseł Beata Bublewicz (PO):
Dziękujemy bardzo, panie pośle. W takim razie powołujemy podkomisję. Tak, kończymy 
pierwsze czytanie – bardzo dziękuję, pani sekretarz – i powołujemy podkomisję. Proszę 
o zgłaszanie kandydatów do podkomisji. Proponuję następujący podział: z PO trzy osoby, 
z PiS dwie osoby, z PSL jedna osoba i z SLD jedna osoba; razem siedem osób. Bardzo 
proszę o zgłaszanie. Proszę, pan poseł Lassota.

Poseł Józef Lassota (PO):
Czy pani przewodnicząca przyjęłaby moją kandydaturę? Mogę się zgłosić?

Przewodnicząca poseł Beata Bublewicz (PO):
Oczywiście, z przyjemnością. 

Poseł Józef Lassota (PO):
Oprócz mnie zainteresowanie tą sprawą wykazał także pan poseł Roman Kaczor i pani 
Lidia Gądek. Dziękuję bardzo.

Przewodnicząca poseł Beata Bublewicz (PO):
Czy pani poseł zgadza się?

Poseł Lidia Gądek (PO):
Oczywiście.

Przewodnicząca poseł Beata Bublewicz (PO):
Dziękuję bardzo. Rozumiem, że pan poseł  jest nieobecny, ale również wyraża zgodę. 
Proszę, pan przewodniczący.

Poseł Jarosław Zieliński (PiS):
Dobrze, że z panem przewodniczącym Markiem Wójcikiem tym razem wynegocjowa-
liśmy taki skład Komisji, bo dzięki temu nie muszę wygłaszać swojej formuły, i skład 
będzie siedmioosobowy, czyli te proporcje są jakoś zachowane. W związku z tym zgła-
szam w imieniu PiS pana posła Piotra Polaka i,  jeżeli pani przewodnicząca przyjmie, 
to także samego siebie.

Przewodnicząca poseł Beata Bublewicz (PO):
Oczywiście, również z przyjemnością, panie przewodniczący. Pan wie, że zawsze darzę 
pana sympatią.

Poseł Mirosław Pawlak (PSL):
Można?

Przewodnicząca poseł Beata Bublewicz (PO):
Proszę bardzo, pan przewodniczący.

Poseł Mirosław Pawlak (PSL):
Polskie Stronnictwo Ludowe ma jednego członka  i jeżeli pani przewodnicząca przyj-
mie… Jednego członka Komisji, który jest obecny, bo nie ma pani Krystyny Ozgi, więc 
nie mogę jej zgłosić – pozostaję ja.

Przewodnicząca poseł Beata Bublewicz (PO):
Z przyjemnością, panie przewodniczący. Również deklaruję sympatię, jak zwykle.
Proszę bardzo, teraz SLD.

Poseł Artur Ostrowski (SLD):
Pani przewodnicząca, w imieniu klubu SLD zgłaszam posła Artura Ostrowskiego.

Przewodnicząca poseł Beata Bublewicz (PO):
Panie przewodniczący, również serdecznie dziękuję  i witam z życzliwością w zacnym 
gronie siedmiu osób, członków podkomisji.

Poseł Artur Ostrowski (SLD):
Choć jest nas dwóch, to nie walczymy tak jak PiS o to, żeby nas było więcej w podkomisji.
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Przewodnicząca poseł Beata Bublewicz (PO):
Ale jakby nie było, różnimy się pięknie, panowie, i w naszej Komisji wszyscy darzą sie-
bie szacunkiem i sympatią. Dlatego wypracowujemy ciekawe i dobre dla nas wszystkich 
rozwiązania. Proszę, pan przewodniczący.

Poseł Jarosław Zieliński (PiS):
Muszę wygłosić krótkie sprostowanie, bo pan przewodniczący powiedział, że SLD nie 
walczy tak jak PiS, żeby było więcej członków podkomisji. Nie, my walczymy o to, żeby 
przedstawicieli PO było mniej, bo na tym polega dysproporcja.

Przewodnicząca poseł Beata Bublewicz (PO):
Tak też można to ująć. Dziękuję w takim razie. Czy są jeszcze jakieś sprawy różne, bie-
żące? Nie widzę zgłoszeń. 
W takim razie dziękuję państwu za przybycie, proszę posłów o pozostanie i ukonsty-

tuowanie się. Dziękuję.


